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PROTOKÓŁ NR XIX/08 

Z OBRAD SESJI RADY MIEJSKIEJ W CHOROSZCZY 

z dnia 19 grudnia 2008 r. 

 

Godzina rozpoczęcia : 9.10 

Godzina zakończenia: 11.58 

Miejsce obrad: Remiza OSP w Choroszczy, ul. Dominikańska 22 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Janusz Sidorowicz 

5. Ireneusz Jabłoński 

6. Rafał Łada 

7. Piotr Paweł Dojlida 

8. Adam Skoblewski 

9. Kazimierz Cieśluk 

10. Krzysztof Zagórski 

11. Aleksander Werpachowski 

12. Beata Marlena Jeżerys 

13. Józef Waczyński 

14. Robert Wardziński 

 

Nieobecny: Adam Mikutowicz 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Romuald Szydłowski – Prezes LUKS „Badminton” Choroszcz 

5. Tomasz Dakowicz – Kierownik Zespołu „Badminton” Choroszcz 

6. Kierownicy Referatów UM Choroszcz 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 

9. Wyróżnieni zawodnicy LUKS „Badminton” Choroszcz  

10. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 
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Porządek obrad XIX Sesji, który został radnym doręczony z materiałami w dniu  

11 grudnia 2008 r.  
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski radnych. 

5. Wręczenie nagród w sporcie kwalifikowanym za wysokie wyniki sportowe  

w  międzynarodowym lub krajowym współzawodnictwie sportowym. 

6. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

7. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2008 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie kredytu na pokrycie deficytu budżetowego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwał. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków niewygasających. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadań pn. „Chodnik – ZastawieI” oraz „Chodnik Konowały”. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi 

Białostockiemu. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwał. 

12. Przedstawienie projektu programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 

2009. 

a/ wystąpienie Burmistrza , 

b/ dyskusja. 

13. Rozpatrzenie projektu budżetu gminy na rok 2009. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Choroszczy. 
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a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia kierownika M-G OPS w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

16. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

17. Zapytania i wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XIX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi qworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Adam Mikutowicz.. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją.   

 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 10 

dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadań pn. „Chodnik – Zastawie I” oraz 

„Chodnik Konowały”. Sprawa ta zostanie omówiona w  pkt. 11 jako rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu. Jednocześnie 

Burmistrz zwrócił uwagę, iż wszystkie sprawy z zakresu przedmiotowej pomocy zostały ujęte 

w jednym projekcie uchwały. 

 

Radny Piotr Tymiński wniósł o zdjęcie z porządku obrad pkt. 14 odnośnie ustalenia nazwy 

ulicy w Choroszczy. Inicjatywa w tej sprawie wyszła od Urzędu, który chciał uporządkować 

numerację domów na nowopowstałym osiedlu na odcinku: od ul. Piaskowej w górę przy 

cmentarzu. Komisje Rady przeanalizowały propozycje nazwy przedstawioną przez 

Towarzystwo Przyjaciół Choroszczy. Problemem jest zmiana numeracji domów i dalsze 

konsekwencje tego kroku dla mieszkańców istniejących już domów, w tym dla prowadzonych 

tam działalności gospodarczych. W związku z powyższym proponuje skierować tą sprawę do 

ponownego rozpatrzenia. 
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Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przyznał, że ponowne rozpatrzenie kwestii nazwy ulicy 

jest zasadne z uwagi na protesty mieszkańców. 

 

Radna Beata Jeżerys zaproponowała zmianę kolejności rozpatrywania punktów 12 i 13. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał zmieniony porządek obrad . 

Porządek obrad  XIX Sesji ze zgłoszonymi zmianami został przyjęty 14 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – XVIII -  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 12 głosami za, przy 2 glosach wstrzymujących się. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 

 Interpelacje i wnioski zgłosili: 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na problem z używaniem sztucznych ogni przez 

dzieci – w związku z powyższym wnosi o zwrócenie się w tej sprawie z interwencją do 

Policji celem zwrócenia szczególnej uwagi na wspomniane sytuacje. 

 

Radny Rafał Łada zgłosił pisemną interpelację ( w załączeniu) odnośnie przedstawienia 

informacji o wydatkach inwestycyjnych w latach 2007 – 2008 w obrębie wsi Porosły, 

Kolonia Porosły i Łyski.  

 

Beata Jeżerys – zgłosiła następujące sprawy: 

1) interpelację pisemną ( w załączeniu) w sprawie dokumentacji technicznych na 

przebudowę infrastruktury w gminie Choroszcz, 

2) interpelację pisemną ( w załączeniu) w sprawie pozyskiwania środków zewnętrznych 

na dofinansowanie inwestycji w gminie Choroszcz, 

3) w sprawie prac projektowych nad przebudową Rynku: 

- co na dzisiaj jest wiadomo na temat opracowania dokumentacji projektowej? 

- z kim są konsultowane zamierzenia projektowe ( czy są np. spotkania z mieszkańcami)? 

- z czego wynika przyjęta koncepcja połączenia Rynku z terenem przykościelnym? 

2) w sprawie prac nad mpzp: 

- jakich uchwał dotyczy ta duża zmiana, której projekt ma być wyłożony prawdopodobnie 

w lutym?  czy są to uchwały przyjęte przez poprzednią Radę, czy będą tam też zmiany 

wynikające z uchwał podjętych przez tą Radę? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz stwierdził, iż są to pytania szczegółowe, w związku z tym 

odpowiedź na nie będzie udzielona pisemnie.  

 

 

 

 Ad. 5 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji dotyczącego wręczenia nagród 

w sporcie kwalifikowanym za wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 
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współzawodnictwie sportowym – Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił o zabranie 

głosu Burmistrza Choroszczy. 

Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz przypomniał, że w roku 2008 drużyna LUKS 

„Badminton” Choroszcz wywalczyła awans do ekstraklasy –  jest to moment historyczny, że 

reprezentanci gminy Choroszcz biorą udział w rozgrywkach tak wysokiej rangi. Jest to 

promocja i wielki rozgłos dla naszej gminy. Jego zdaniem gmina stworzyła dobre warunki do 

treningów dla zawodników. Ostatnio zdobyto środki na matę, gmina przeznacza także środki 

w budżecie ( w miarę możliwości finansowych)  na działalność Klubu. Środków finansowych 

trzeba więcej więc Klub stara się pozyskać jak najwięcej sponsorów. W tej chwili LUKS 

zajmuje II miejsce w tabeli. Awans wywalczyli następujący zawodnicy:* (wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego). Obecnie w 

Klubie grają:* (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika 

Referatu Organizacyjnego). Burmistrz stwierdził, że zawodnicy LUKS-a godnie reprezentują 

nasze środowisko i promują gminę Choroszcz. Na zakończenie życzył, aby zawodnicy dalej 

tak dobrze grali i reprezentowali gminę oraz aby na zakończenie rozgrywek stali na podium. 

Następnie wyróżnionym zawodnikom, Prezesowi Klubu p. Szydłowskiemu oraz 

kierownikowi zespołu p. Dakowiczowi Burmistrz wręczył nagrody. 

 

Prezes LUKS Romuald Szydłowski powiedział, że wspaniałą rzeczą jest nie tylko uprawianie 

sportu, ale i fakt, że ktoś ten sport docenia i zauważa. Jego zdaniem sport w dzisiejszych 

czasach to najlepsza odskocznia dla młodzieży. Ta drużyna ekstraklasy, która wspięła się na 

najwyższe podium prowadzi także wspaniałą działalność na rzecz młodzieży. Choroszcz jest 

dzisiaj w sportowym świecie bardzo znana i postrzegana. Zwrócił uwagę, że na sukces składa 

się dużo czynników, jednym z nich jest sponsoring. W tym przypadku wspaniałą rzeczą jest 

to, że tym głównym sponsorem są władze samorządowe. Jest to dobry przykład dla innych – 

jak można zagospodarować mądrze czas dla młodzieży, żeby znalazła się na kortach, na 

boiskach. Radni też powinni o tym celu pamiętać zatwierdzając budżety gminy. Pamiętać 

należy także o boiskach wiejskich. Na zakończenie złożył szczególne podziękowania 

Burmistrzowi Choroszczy, którego zaangażowanie miało duży wpływ na rozwój działalności 

LUKS. W imieniu Klubu przekazał Burmistrzowi pamiątkową tablicę. 

  

 

Ad. 6 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od listopada do grudnia 2008 roku. 
 

 

      ( informacja w załączeniu) 

 

Ad. 7 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycje zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Powiedział, że proponuje dokonać następujących zmian w budżecie gminy na 2008 rok: 

1) w związku z ponadplanowym wykonaniem dochodów z tytułu: 



6 

 

- wpłat za obwody łowieckie – 1 150 zł 

- kary za nieterminowe wykonanie projektu drogi Klepacze – Turczyn – 4 510 zł 

- opłat za użytkowanie wieczyste – 66 800 zł 

- opłaty adiacenckiej – 147 140 zł 

- renty planistycznej – 84 520 zł 

- wpłat odsetek od nieterminowych wpłat opłat czynszowych – 7 730 zł 

- wpłat mieszkańców za przyłącza, sprzedaży złomu – 6 960 zł 

- wynajmu pomieszczeń OSP – 3 500 zł 

- sprzedaży blachy odzyskanej z dachu remizy OSP  - 1 290 zł 

- wpłat podatku rolnego od osób prawnych – 2 130 zł 

- wpłat podatku leśnego od osób prawnych – 3 100 zł 

- wpłat podatku od środków transporu od osób prawnych – 15 370 zł 

- wpłat podatku od czynności cywilnoprawnych – 5 580 zł 

- odsetek od nieterminowych wpłat podatków od osób prawnych – 6 890 zł 

- wpłat podatku od nieruchomości od osób fizycznych – 146 000 zł 

- wpłat podatku od spadków i darowizn – 11 000 zł 

- odsetek od nieterminowych wpłat podatków od osób fizycznych – 6 600 zł 

- wpłat opłaty skarbowej – 1 750 zł 

- odsetek od środków na rachunkach bankowych  - 29 000 zł 

proponuje zwiększyć plan wydatków budżetowych z przeznaczeniem na: 

- gospodarkę mieszkaniową – 20 000 zł 

- modernizację kotłowni i sieci cieplnej w Choroszczy – 958 000 zł 

- wydatki urzędu – 68 900 zł 

- administrację publiczną – 45 000 zł 

- jednostki OSP – 20 000 zł 

- obsługę poboru wydatków – 4 400 zł 

- obsługę długu publicznego – 25 000 zł 

- modernizację Przedszkola Publicznego w Choroszczy – 4 000 zł 

- dowóz dzieci do szkół – 1 500 zł 

- oświetlenie uliczne – 40 000 zł 

- projekt zasilania rezerwowego przepompowni ścieków w Klepaczach – 5 100 zł 

- kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego – 30 000 zł 

- dotację dla Miejsko – Gminnego Centrum Kultury w Choroszczy – 12 300 zł 

- działalność sportową – 17 400 zł 

2) zmienić przeznaczenie dotacji na kwotę 10 000 zł dla Komendy Miejskiej Policji  

w Białymstoku. Dotacja przeznaczoną na zaadoptowanie pomieszczeń mieszkalnych 

na potrzeby pomieszczeń służbowych przeznaczyć na dofinansowanie zadań z zakresu 

bezpieczeństwa publicznego – dodatkowe patrole. 

3) w związku z niezakwalifikowaniem podatku VAT do wydatków kwalifikowanych 

do refundacji ze środków ZPORR inwestycji „Modernizacja kotłowni i sieci cieplnej 

w Choroszczy – zmnieszyć plan dochodów i wydatków o kwotę 957 998 zł. 

4) dokonać przeniesień w związku ze zmianą wykonywanych zadań. 
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Budżet po dokonanych zmianach wyniesie: 

- plan dochodów – 29 666 198 zł  

- plan wydatków –  31 737 588 zł. 

Deficyt budżetu gminy zwiększony o kwotę 700 000 zł zostanie pokryty 

zaciągnięciem kredytu, o czym będzie mowa przy kolejnyum punkcie porządku obrad. 

 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o zapoznanie z opiniami Komisji nt. proponowanych zmian w budżecie na 2008 rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, 1 głos wstrzymujący się przyjęła przedmiotowe 

propozycje Burmistrza.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za, przyjęła przedmiotowe propozycje  Burmistrza. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała skąd wzięła się kwota 528 625 zł na przebudowę układu 

komunikacyjnego i na co konkretnie będzie wydana? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że  sprawa układu komunikacyjnego jest jeszcze  

w trakcie  rozstrzygania ponieważ nadal trwa „walka” o środki unijne . Specjalista z Urzędu 

Marszałkowskiego zakwestionował nam technologię tj. położenie emulsji, jako metody 

nietrwałej na okres 5 lat bez znaczących nakładów remontowych. W związku z powyższym 

zarzutem został wynajęty specjalista od dróg z Politechniki Białostockiej, który wydał 

pozytywną opinię na podstawie której Gmina wystąpiła do Wojewody z protestem. Jako 

przykład drogi wykonanej podobną metodą jaka planowana jest w tym przypadku , Burmistrz 

podał drogę Kruszewo – Izbiszcze – była ona także utwardzona emulsją i leży ponad 5 lat. 

Jeśli w wyniku protestu nic nie uzyskamy – środki, o których mowa zostaną w części 

przesunięte na remont dróg wykonywany do końca 2008 r., a pozostałe środki przejdą na 

następny rok w tzw. nadwyżkę budżetową. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dodał, że Marszałek Województwa dysponuje jeszcze 

10% rezerwą środków tj. ok. 13 mln zł jest więc szansa na otrzymanie wnioskowanego 

wsparcia. Jednocześnie poinformował, że Burmistrz odebrał II nagrodę Wojewody 

Podlaskiego za zdobywanie środków unijnych z programu ZPORR. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2008 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski i p. Mikutowicz. 
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 (uchwała Nr XIX/154/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 18 ) 

 

 

 

Ad. 8 - 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wyjaśnił powody koniecznoci 

zaciągnięcia kredytu. 

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że 10 grudnia 2008 r. Gmina otrzymała z Urzędu Wojewódzkiego wezwanie do 

zapłaty kwoty 957 998 zł  tytułem Vat-u za wybudowaną kotłownię miejską w Choroszczy. 

Burmistrz wyjaśnił, że cały czas jak podpisywano umowę 5-6- krotnie rozliczano się z tytułu 

przedmiotowej inwestycji i Urząd Wojewódzki nie podważał w tym czasie kwestii Vat-u, 

uważał że Vat-u nie możemy odzyskać. Po wybudowaniu kotłowni i przeprowadzeniu 

kontroli UW stwierdził, że w związku z tym iż kotłownię prowadzi Spółka z o.o. (działalność 

gospodarcza) – Gmina ten Vat może odzyskać. W tym przypadku ten Vat, który Gmina 

uzyskała z Unii należy zwrócić – tej właśnie kwestii dotyczyło wspomniane na wstępie 

pismo. Ze względu na brak środków w budżecie musimy wziąć kredyt na kwotę 700 tys zł. Z 

uwagi na zakończenie roku – kredyt ten przejdzie na rok następny  ( będzie jako 

długoterminowy – stąd taka procedura) i zostanie spłacony do końca marca roku następnego 

ze środków uzyskanych z Urzędu Skarbowego. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski i p. Mikutowicz. 

 

 

 (uchwała Nr XIX/155/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 19 ) 

 

Ad. 9 - 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Burmistrza Choroszczy o przekazanie 

informacji odnośnie wydatków niewygasających. 

 

Jerzy Ułanowicz – wyjasnił, iż wydatki niewygasające dotyczą programu pn. „ Uczeń na 

wsi”, na który środki pozyskał Ośrodek Pomocy Społecznej. Program napisany był na 

większe środki, a otrzymaliśmy kwotę 19 803 zł. Środki będą wykonane w 2009 r. i jako 

środki unijne umieszczone będą na oddzielnym koncie. Podjęcie w tym przedmiocie 

proponowanej uchwały jest wymogiem ustawy o finansach publicznych. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków budżetu gminy, które w roku 2008 

nie wygasają z upływem roku budżetowego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski i p. Mikutowicz. 

 

 

 (uchwała Nr XIX/156/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 20 ) 

 

 

Ad. 10 – 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady Piotr 

Dojlida udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który wyjasnił powody podejmowania 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na realizację 

inwestycji drogowych. 

 

Jerzy Ułanowicz –  

Przypomniał, że w roku 2008 Gmina udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

w zakresie dróg powiatowych. Ponieważ podpisaliśmy stosowne porozumienie i przejęliśmy 

te zadania – jest to pomoc rzeczowa, a nie finansowa. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu 

na realizację inwestycji drogowych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. Dąbrowski, p. Tymiński i p. Mikutowicz. 

 

 

 (uchwała Nr XIX/157/08 stanowi załącznik do protokołu, strona 21 ) 

 

  

Ad. 11 – 

 

 Burmistrz Choroszczy zapoznał obecnych z projektem budżetu gminy na rok 2009. 
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Jerzy Ułanowicz -  poinformował, że projekt został przedstawiony radnym na Komisjach, na 

dzisiejszej Sesji jest tylko dyskusja ponieważ jest jeszcze szereg wątpliwości , które trzeba 

rozstrzygnąć by budżet uchwalić.  

Dochody są mniejsze niż planowane do wykonania w 2008 r. o ok. 2 mln zł, ale sytuacja na 

koniec roku może się zmienić. Podatki Rada ustaliła w wysokości podwyższonej o wskaźnik 

inflacji w stosunku do roku 2008, ale w niektórych pozycjach pozostawiono na 

dotychczasowym poziomie. Dochody, które niepokoją jeśli chodzi o wykonanie to: podatek 

od osób fizycznych, subwencja oświatowa ( wynagrodzenie nauczycielom podniesiono  

o 10%, subwencję natomiast o 7%). 

Wydatki w zakresie inwestycji na terenie miasta: 

1) przebudowa Rynku 11-go Listopada – 500 tys zł ( odpowiadając na pytanie p. Jeżerys: 

urbanistyczną dokumentację niezbędną do wydania pozwolenia na budowę przygotuje 

do końca roku Wydział Architektury Politechniki Białostockiej; uzgodnienia trwają 

jeśli chodzi o wodociągi, energię – jest w trakcie uzgadniania z konserwatorem 

zabytków; przygotowana dokumentacja zakłada wariant, który został wybrany przez 

przedstawicieli społeczności – zamknięty będzie ruch pojazdów przy kościele,  

a będzie przy Banku. Wiąże się to z dużymi problemami – jak rozwiązać komunikację 

103, kwestie pętli, miejsc postojowych. Zakres przebudowy jest duży, a  ze względów 

na duże uroczystości 550 –lecia Parafii inwestycja ta zostanie podzielona etapy). 

2) 2) przebudowa ul. Piaskowej w Choroszczy – chodzi o odcinek przy cmentarzu 

związany z przedłużeniem linii 103 i zrobieniem pętli przy cmentarzu na wnioski 

mieszkańców, 

3) kanalizacja sanitarna w m. Choroszcz – złożyliśmy wniosek o środki unijne  

w wysokości 7 mln zł; zadanie podzielono na 3 etapy : w I etapie Zastawie II i III  

z uwagi na ważność dokumentacji; następny etap: ulice Mickiewicza – Aleja 

Niepodległości – os. Nowosiółki, 

4) przebudowa ul. Słonecznej - chodzi o część ulicy od strony Szpitala gdzie przy 

wymianie sieci ciepłowniczej doszło do naruszenia struktury ulicy, 

5) kanalizacja sanitarna w ul. Słonecznej, 

6) wodociąg w ul. Baczyńskiego, 

7) remont sali widowiskowe w M-G CK w Choroszczy ( na górze) – złożyliśmy wniosek  

o środki unijne, który przeszedł już weryfikację merytoryczną, 

8) budowa ul. Sportowej w Choroszczy 

9) modernizacja sieci i węzłów cieplnych w Choroszczy ( zostanie podłączenie Ośrodka 

Zdrowia i Komisariatu), 

Wydatki w zakresie inwestycji na terenie wiejskim : 

1) przebudowa drogi Konowały – Śliwno – jeszcze musimy rozstrzygnąć te kwestię 

ponieważ mamy przyznaną tylko część środków , ale wystosowaliśmy odwołanie do 

Wojewody w tej sprawie, 

2) budowa chodnika w Konowałach, 

3) remont świetlic w Pańkach i Oliszkach – czekamy na konkurs dotyczący odnowy wsi, 

4) kanalizacja sanitarna terenów podmiejskich  - złożony jest wniosek, podobno do 

końca marca 2009 r. konkurs ma być rozstrzygnięty, 

5) termomodernizacja budynku Remizy OSP w Klepaczach – w 2009 r. OSP Klepacze 

obchodzi 80-lecie istnienia, remiza powstaje przy dużym wkładzie strażaków  

w remonty, które już trwają, 

6) termomodernizacja budynku Ośrodka Zdrowia w Złotorii – jest to ośrodek świadczący 

pełne usługi dla ludności – apteka, lekarz, stomatolog, 

7) w ramach rekultywacji modernizacja drogi do Złotorii Podlesie, chcemy jeszcze 

zgłosić 2 drogi w ramach rekultywacji, 

8) uzupełnienie dokumentacji projektowej kanalizacji we wsi Żółtki. 

 



11 

 

Oprócz tego w budżecie uwzględnione jest: bieżące utrzymanie dróg; wydatki tzw. sztywne 

jak oświata – 30% budżetu; wyłożenie planu zagospodarowania przestrzennego; 1 mln zł na 

remonty bieżące dróg; modernizacja sieci oświetleniowej. Przeznaczamy w budżecie środki  

w wysokości 1,5 mln zł na Sz. Kruszewską – wniosek został pozytywnie rozpatrzony przez 

Wojewodę, obejmuje 3 km od m. Białystok jako I etap. 

Wspólnie z gm. Dobrzyniewo pozyskano środki na utwardzenie drogi Kolonia Fasty – 

Kolonia Porosły. 

Aby budżet na rok 2009 „zamknąć” musimy korzystać ze środków z zewnątrz: 

- 1 600 tys zł – spłata kredytów i pożyczek, 

- 4 mln zł – kredyt, aby zbilansować budżet. 

 

   ( szczegółowy projekt budżetu w załączeniu) 

 

W dyskusji nad przedstawionym projektem budżetu gminy na 2009 rok udział wzięli: 

 

Radny Rafał Łada poprosił o uwzględnienie następujących spraw: 

1) 20 tys zł na stworzenie programu szczepień ochronnych przeciwko grypie lub 

przeciwko grypie u odpowiedniej grupy wiekowej mieszkańców ( powyżej 75 roku 

życia), 

2) zapewnić kwotę na wykup gruntu na drogę do tzw. badylarzy w Łyskach oraz na 

utwardzenie tej drogi ( sprawa była zgłaszana w poprzedniej kadencji przez radnego 

Borowskiego), 

3) zabezpieczyć kwotę na wybudowanie wodociągu w Mińcach i Kolonii Mińce – ok. 

400 m ( 7 gospodarstw mających problem z dostępem do wody), 

4) zabezpieczyć kwotę na termomodernizację przedszkola w Barszczewie 

5) zabezpieczyć kwotę na ukończenie ułożenia polbruku przy remizie OSP  

w Choroszczy, 

6) zabezpieczyć kwotę na wykonanie chodnika w ul. Zastawie do wjazdu do SKR 

łącznie z wjazdem, 

7) zabezpieczyć kwotę na opracowanie dokumentacji projektowej i wykonanie 

oświetlenia Sz. Kruszewskiej przynajmniej na odcinku od granic Białegostoku do wsi 

Sienkiewicze. 

 

Radny Piotr Tymiński odniósł się do kwestii polbruku przy Remizie OSP w Choroszczy  

i wykonania chodnika w ul. Zastawie, który został dziś odebrany ( dysponuje protokołem 

odbioru) -  jego zdaniem radny powinien myśleć o potrzebach swojego terenu. 

 

Radny Rafał Łada przypomniał, że radni zostali wybrani w swoich okręgach do 

reprezentowania swoich mieszkańców, ale czy radny Tymiński głosuje tylko nad „swoim” 

budżetem czy nad całym? Takie podejście, że każdy radny powinien pilnować „swojego” 

doprowadzi do sytuacji, że on będzie miał 40% budżetu (bo tyle mniej więcej jego okręg 

generuje wpływów) i wtedy tak można głosować. Jesteśmy jednak radnymi jednej gminy, 

głosujemy wspólnie i powinniśmy być odpowiedzialni za całokształt gminy, nie można jej 

dzielić. Uważa, że to skandaliczne jeśli chodzi o podejście radnego Tymińskiego. 

 

 

Radna Beata Jeżerys stwierdziła, że w związku z powstałą dyskusją zgłasza jako radna  

z okręgu wsi Krupniki i Sienkiewicze sprawę opracowania dokumentacji projektowej  

i wykonania oświetlenia Sz. Kruszewskiej przynajmniej na odcinku od granic Białegostoku 

do wsi Sienkiewicze ponieważ m. Białystok planuje inwestycję na swoim terenie, ale 

najważniejsze jest bezpieczeństwo poruszających się pieszych jak i pojazdów 

samochodowych. 
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Radny Adam Skoblewski zgłosił następujące sprawy: 

1) uwzględnić w budżecie wykonanie termomodernizacji budynku po byłej SP  

w Barszczewie , o czym była mowa przy okazji likwidacji tej szkoły – następstwem 

tego będą oszczędności na kosztach energii, 

2) oświetlić 7-8 domów w Mińcach, 

3) wykonać wodociąg w Mińcach i Kolonii Mińce, o który prosi od 2 lat. 

 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły  

Poprosiła o poszerzenie wjazdu z ul. Kleeberga na drogę gminną w Kolonii Porosły. 

 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo wniósł następujące sprawy: 

1) dokończyć utwardzanie drogi wjazdowej do Kruszewa od strony Sz. Kruszewskiej – 

wystąpić w tej sprawie z wnioskiem do Powiatu Białostockiego, 

2) rozwiązać problem z ogrzewaniem Ośrodka Zdrowia w Konowałach, 

3) zakupić sołtysom poradnik sołtysa na rok 2009. 

 

Radny Kazimierz Cieśluk  wyjaśnił, że w Ośrodku Zdrowia w Konowałach dopiero 

przyjeżdżający co drugi dzień lekarz włącza ogrzewanie. Grzanie pomieszczeń non – stop to 

jego zdaniem zbyt duże koszty. 

 

Grzegorz Szczepański – sołtys wsi Żółtki zgłosił następujące sprawy: 

1) utwardzić odcinek drogi w Żółtkach: Sz. Warszawska – Choroszcz, 

2) poprawić oświetlenie na domu sołtysa ( wykonane, ale nie działa). 

 

Radny Janusz Sidorowicz stwierdził, że dużo się mówi na temat oświetlenia i dlatego zwraca 

uwagę, że są miejsca jak np. Sz. Kruszewska, której oświetlenie zajęłoby dużą część środków 

więc trzeba rozgraniczyć gdzie są sprawy ważne i mniej ważne. Jednocześnie   wniósł  

o wykonanie oświetlenia na odcinku ul. Mickiewicza ( zakręt) gdyż jest to niebezpieczny 

odcinek, a w zupełności nie oświetlony gdyż obecne słupy oświetleniowe znajdują się w 

znacznej odległości od drogi i nie spełniają swojej roli. 

 

Radny Adam Skoblewski odnosząc się do kwestii ogrzewania OZ w Konowałach 

zaproponował, jeśli jest w nim instalacja elektryczna, by zamontować piec z elektronicznym 

zegarem , który mógłby być ustawiany przez lekarza. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki stwierdził, że budżet to szkoła kompromisów: każdy chciałby 

zbudować jak najwięcej w swoim okręgu . Również składał wnioski , ale zdaje sobie sprawę , 

że nie wszystko można zrobić z uwagi na ograniczone środki . Chciałby oczywiście by 

dokończono układanie polbruku przy Remizie, o czym wspomniał radny Łada, ale wie przy 

tym , że są inne zasadne zadania. 

 

Radna Beata Jeżerys odnosząc się do kwestii oświetlenia Sz. Kruszewskiej i wypowiedzi 

radnego Sidorowicza o inwestycjach mniej i bardziej potrzebnych – odnosi wrażenie, że jego 

zdaniem oświetlenie Sz. Kruszewskiej jest mało ważne i potrzebne. Wszyscy wiedzą, że 

budżet ustawia Burmistrz , radni zgłaszają wnioski i swoje propozycje. O tym, czy wnioski 

zostały uwzględnione w budżecie, radni przekonują się po otrzymaniu projektu budżetu. 

Uważa, że dyskusja: czy ingerować czy też nie jest mało poważna i tak naprawdę 

niepotrzebna. Sprawą poważną jest myślenie by gmina rozwijała się równomiernie. Natomiast 

trzeba zdawać sobie sprawę, że są wsie gdzie zrobiono bardzo dużo: są drogi, oświetlenie, 
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wodociągi; ale są takie gdzie nakłady inwestycyjne są małe lub  żadne. Przypomniała, że na 

jej Komisji radni nie mieli nic do powiedzenia na temat budżetu tzn. że już zgłosili swoje 

propozycje lub, że ich propozycje zostały już uwzględnione.  Przyznała, że nie chodzi 

rozmawiać z Burmistrzem „w ciszy gabinetu” na temat budżetu dlatego teraz oficjalnie na 

Sesji zgłasza swoje wnioski. Sprawa jest na pewno poważna i Burmistrz będzie musiał 

wybrać te inwestycje, które będą realizowane. Zgłaszając swoją interpelację w sprawie 

dokumentacji zdawała sobie sprawę, że tych dokumentacji jest sporo , potrzeb również dużo  

i każdy z radnych reprezentuje jakieś interesy. 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu budżetu na 2009 rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, 1 głos wstrzymujący się przyjęła przedmiotowe 

propozycje Burmistrza.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 5 za, 1 głos przeciw, 1 głos wstrzymujący się, przyjęła 

przedmiotowe propozycje  Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał uchwałę Nr II.0131-6-39/08 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izy Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 grudnia 2008 r.  

w sprawie wydania pozytywnej opinii o projekcie budżetu gminy na 2009 rok, dołączonej do 

niego prognozie kwoty długu 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Upoważniony przez Burmistrza Choroszczy p. Witold Wróblewski – pełnomocnik ds. 

rozwiązywania problemów alkoholowych  przedstawił projekt gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2009.  

 

Witold Wróblewski – przekazał następującą informację: 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2009 powstał na bazie danych z Raportu Badań Społeczności Lokalnej dotyczącej 

problematyki alkoholowej Gminy Choroszcz. Celem niniejszych badań było poznanie opinii 

społeczeństwa na przykładzie badanych osób na tematy związane z szeroko pojętą 

problematyką alkoholową. Wnioski z badań posłużą na planowanie pracy w tym obszarze  

w podejmowaniu skutecznych działań przyczyniających się do niwelowania 

zdiagnozowanych problemów. Badanie dotyczyło zarówno dorosłych mieszkańców, jak też 

młodzieży Naszej Gminy. W badaniach narzędziem były anonimowe ankiety składające się  

z różnorodnych pytań dotyczących problemu alkoholizmu.  

Program składa się z części merytorycznej, dotyczącej: 

- Zadań własnych 

- Celu programu 

-  Diagnozy problemów 

-  Ograniczenia dostępności  alkoholu 

-  Zasad  wynagradzania GKRPA 

-  Sposobu kontroli, monitoringu oraz źródła finansowania programu 

 oraz załącznika: 

-  Preliminarza kosztów, realizatorów GPP I RPA na 2009rok. 

- Przewidywana kwota na realizację wynosi 95 000 zł. 
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W takiej wersji został przedstawiony i zaakceptowany na Komisjach, a w tej chwili na 

Sesji.     ( szczegółowy program w załączeniu) 

 

Radny Rafał Łada  poprosił aby Pełnomocnik porozumiał się z lekarzem w sprawie szczepień, 

o których mówił wcześniej, oczywiście dobrowolnych. 

 

Witold Wróblewski uprzedził, że ze względu na konkurencje firm farmaceutycznych 

rozmowa ta będzie trudna. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zwrócił uwagę, że szczepionka będąca w posiadaniu lekarza jest 

przygotowana na wirus, który może nie występować w momencie przeprowadzania 

szczepień. Obawia się także, że mogą pojawić się szczepionki, które mogą być z kilkuletnich 

zapasów. 

 

Radny Rafał Łada przypomniał, że jest to propozycja aby zwiększyć środki na profilaktykę 

zdrowotną o 20 tys zł. Czy będzie to szczepionka przeciwko grypie, czy przeciwko rakowi 

szyjki macicy u młodych dziewcząt lub na opłacenie badań mammograficznych  - to tylko 

propozycje do dyskusji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o zapoznanie z opiniami Komisji nt.  projektu gminnego programu profilaktyki  

i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2009.  

. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja przyjęła program bez uwag. 

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za, przyjęła przedmiotowe propozycje. 

 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła projekt programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2009 bez uwag. 

 

 

Ad. 13 – 

 

  Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy. 

 

Mirosław Zalewski – wyjaśnił, iż uchwała w przedmiocie upoważnienia kierownika Miejsko 

– Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do podejmowania wszelkich czynności z zakresu 

funduszu alimentacyjnego była przedmiotem obrad poprzedniej Sesji. Zdaniem organu 

nadzorczego tj. Wojewody Podlaskiego – Rada w poprzedniej uchwale dała kierownikowi 

zbyt dużo kompetencji i została zakwestionowana. W związku z powyższym sprawa ta staje 

ponownie na Sesji Rady. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 
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- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 Obecnych 14 radnych. Nieobecni: p. Mikutowicz. 

 

 

 (uchwała Nr XIX/158/08 stanowi załącznik do protokołu, strona  22) 

 

 

 

Ad. 14 – 

 

 Głos zabrał Tomasz Kraśnicki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który 

przedstawił projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2009. 

 

1. Ocena wykonania budżetu za 2008 rok i wystąpienie do Rady Miejskiej o udzielenie 

 absolutorium Burmistrzowi za 2008 rok. 

2. Kontrola realizacji zadań przez Urząd Stanu Cywilnego i Referat Spraw 

Obywatelskich. 

3. Kontrola realizacji zadań przez Referat Finansowy  ze szczególnym uwzględnieniem 

spraw podatkowych. 

4. Analiza informacji Burmistrza o stanie wykonania budżetu gminy Choroszcz za 

pierwsze półrocze 2009 roku. 

5. Kontrola wykorzystania środków finansowych przez Miejsko – Gminne Centrum 

Kultury w Choroszczy. 

6. Uzgodnienie projektu planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok następny.  

7. Złożenie sprawozdania Radzie Miejskiej z działalności Komisji Rewizyjnej za 2008 

  rok.  

8. Kontrola realizacji uchwał Rady Miejskiej w zakresie prac nad zmianami 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 

2009. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów 

Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych. Nieobecni: p. Mikutowicz. 

 

 

 (uchwała Nr XIX/159/08 stanowi załącznik do protokołu, strona  23) 
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Ad. 15 – 

 

 

 Zapytania i wolne wnioski zgłosili: 

 

Robert Wardziński – zwrócił się z pytaniem dotyczącym  zdjętej dziś z programu obrad 

sprawy nadania nazwy ulicy: czy punkt ten będzie rozpatrywany na nastepnej Sesji i 

Komisjach? 

 

Piotr Dojlida – odpowiedział, że na pewno temat ten wróci do ponownego rozpatrzenia, a 

dzisiaj został zdjęty z uwagi na protesty mieszkańców. Komisje jeszcze raz zajmą się tym 

tematem. 

 

Piotr Tymiński – 

Zwrócić się do GDDKiA o wykonanie oświetlenia odcinka drogi – zwężenie Sz. 

Warszawskiej w Kolonii Porosły ( przed torami) z uwagi na bezpieczeństwo. 

 

 

Józef Waczyński – 

Poprosił o wykonanie obustronnego oświetlenia przy gimnazjum celem oświetlenia tej części 

osiedla. 

 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Poinformował, że w Klepaczach dużo mieszkańców wymienia eternit – ma w związku z tym 

pytanie: czy gmina będzie miała środki w budżecie na pomoc mieszkańcom w tym 

przedmiocie? Jeśli nie – należy takie środki przewidzieć w budżecie. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Przypomniał o pracach nad projektem ustawy o funduszu sołeckim – jego zdaniem również 

powinno się to uwzględnić w budżecie. 

 

Jacek Romanowski – przewodniczący zarządu osiedla; wniósł następujące sprawy: 

1) poprawić słupek przy przejściu dla pieszych : róg ul. Mickiewicza i Rynku ponieważ 

umieszczone na nim znaki zasłaniają widoczność dla przechodzących, 

2) zwrócić uwagę na stan parkingu w miejscu parkowania autobusów szkolnych przy 

Szkole Podstawowej w Choroszczy, 

 

Adam Skoblewski – zapytał, czy w koncepcji Rynku są przewidziane parkingi? Jeśli nie ma , 

trzeba będzie się zastanowić gdzie je umiejscowić. 

 

Jerzy Ułanowicz – wyjaśnił, że: 

1) oświetlenie drogi w Kolonii Porosły – jest to droga wojewódzka, więc ze strony Urzędu 

może być wystosowany tylko wniosek w tej sprawie. Tym bardziej, że na drogi 

wojewódzkie jest możliwość skorzystania ze środków unijnych na program wschodni; 

2) oświetlenie przy gimnazjum – jest już dokumentacja na to oświetlenie, prawdopodobnie 

do kwietnia 2009 r. zostanie ono wykonane; 

3) eternit – musimy niestety szukać środków z zewnątrz bo zainteresowanie mieszkańców 

tym tematem jest duże, problem jest coraz większy należy więc to rozpatrzyć, 

4) fundusz sołecki – jeśli wejdzie , to w 2010 r. i wtedy trzeba będzie przygotować budżet 

pod tym kątem; 

5) znak na ul. Mickiewicza zostanie podwyższony aby była lepsza widoczność; 
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6) Rynek 11 Listopada – będzie problem z parkingami ponieważ przewidziany jest objazd 

przy Banku w obie strony . Wyjściem jest zrobienie parkingu przy kościele oraz 

poszerzenie parkingu przy Urzędzie. 

 

 

Piotr Tymiński – 

Poprosił o pomalowanie pasów dla pieszych na skrzyżowaniu ulic: Dominikańska – Piaskowa 

– Zastawie. 

 

 

Marek Żmujdzin – odniósł się do kilku kwestii nad którymi obecnie pracuje jako radny 

powiatowy: 

1) jeśli chodzi o problem z eternitem – w styczniu będzie przygotowane wystąpienie do 

Ministra Środowiska o środki na ten cel, powiadomi władze gminy o wynikach; 

2) starostwo przygotowuje się do zmiany znaków na wiosnę przy ogólnej akcji 

porządkowej na drogach, prośba jednak o propozycje z gminy; 

3) oświetlenie Sz. Kruszewskiej – jego zdaniem jeżeli tzw. schetynówki „wypalą”  to 

będzie wzdłuż Sz. Kruszewskiej ścieżka rowerowa i chodnik co wpłynie na 

zwiększenia bezpieczeństwa pieszych; nie jest pewny ale może w projekcie 

uwzględnione jest także wykonanie oświetlenia. 

 

 

Tomasz Kraśnicki – zwrócił się do radnego powiatowego z następującymi sprawami: 

1) przypomniał o problemie ze Stacją Diagnostyczną w Choroszczy w przedmiocie 

wykonania wjazdu do Stacji i chodnika, który jest stale rozwalony – prośba o 

interwencję w Starostwie, 

2) na skrzyżowaniu ulic Aleja Niepodległości – Sienkiewicza jest wgłębienie w asfalcie, 

które powoduje zbieranie się dużej ilości wody deszczowej – prośba o zniwelowanie 

tego dołu. 

 

Beata Jeżerys poinformowała, że była kilkakrotnie mowa o tym, że projekt nie uwzględnia 

oświetlenia, a jest ono na tym odcinku drogi bardzo potrzebne z uwagi na duży ruch. 

 

 

Ad. 16 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XIX Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 


